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Fler billiga 
hyreslägen
heter istället för 
marknadshyror 
och dubbel
beskattning av 
LKF:s hyres
gäster.              SID 6

Så här skapar vi 
en jämlik skola 
i världsklass. 
Förstatliga  
skolan och  
mindre barn
grupper i för
skolan.             SID 6

En grön omstart 
av ekonomin 
efter Corona
pandemin. Fler 
jobb och klimat
omställning. 

SID 2

Ett samtal med 

Jonas 
& Nooshi

mittuppslaget
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Ett rätt vist 
samhälle 
är möjligt!
Vänsterpartiet är vänster
oppositionen i svensk 
politik. Vi kämpar för 
ett jämlikt, jämställt och 
hållbart samhälle. Vi har 
förslagen för att göra  
Sverige till världens jäm
likaste land igen så att 
dagens nyfödda ska ta 
studenten i ett helt jäm
ställt Sverige.

Vi har också förslagen för 
att den ekonomiska om
starten som behöver ske 
efter Corona blir en grön 
omstart. Det är bråttom 
att ställa om samhället så 
att vi inte längre släpper ut 
mer än planeten tål.

Det går att förändra  
världen om en vill. Fast 
knappast ensam. Ska det 
bli ordentligt gjort måste 
vi göra det tillsammans. 
De senaste åren har  
Vänsterpartiet fått nya 
medlemmar i snabb takt. 
Gå med du också!

Gå in på Vänsterpartiets 
hemsida och bli medlem nu!

vansterpartiet.se/ 
blimedlem



När det efter coronakrisen är dags att återstarta 
ekonomin har vi mycket att lära oss av detta.  
Men denna gång behöver vi även minska klimat
utsläppen. Det är dags för en grön New deal – lokalt 
i Lund, nationellt och globalt. 

För det är bråttom nu, vi måste klara av att ställa 
om snabbt för att ha en planet som är beboelig även 
i framtiden. Då måste vi satsa offensivt. Genom en 
grön omställning kan tiotusentals nya jobb skapas.  
Vilket behövs då många har förlorat jobbet i 
corona pandemins spår.

Vi kommer behöva folk som kan bygga ut elnätet 
och utbyggnaden av sol och vindkraften. Med hjälp 
av elektrifiering kan Sveriges största utsläppare 
ställa om. SSAB kan tillverka stål utan kol och  
Cementa cement utan kraftiga utsläpp av koldioxid. 

Vi måste bygga ut kollektivtrafiken och ställa 
om transportsystemet. Vi måste bygga nya klimat
smarta bostäder med rimliga hyror samtidigt som vi 
upprustar miljonprogrammen utan att hyresgäster 
drabbas av gigantiska hyreshöjningar. Allt detta 
är investeringar som kommer göra livet bättre för 
de allra flesta och som kommer sätta människor i 
arbete under lång tid framöver.  

Ska vi lyckas med omställningen till ett grönt 
hållbart samhälle räcker det inte med att investera i 
klimatsmart teknik och innovationer vi måste även 
sluta investera i det som vi vet förstör vår planet. 
Det är därför som vi i Lunds kommun jobbar inten
sivt på att E22.an genom Lund inte ska byggas ut 
till en sexfilig motorväg. Vi vet från utbyggnader av 
motorvägar på andra ställen att trafiken kommer att 
öka och om några år är trängseln på samma nivåer 
som idag. Att istället sänka hastigheten vid de 
tidpunkter då där finns trängsel är tillsammans med 
att bygga ut kollektivtrafiken en mycket klimat
smartare och effektiv lösning.   

Ledare

Gunilla Wahlberg
Jag gick med i V för ca 6 år 
sedan och orsaken var att 
jag under ett antal år varit en 
”soffliggare” men kände att 
om jag ville förändra någon 
måste jag engagera mig. 
Under min ungdom var jag 
engagerad i utomparlamen
tariska organisationer och 
partier och de var bra på att 
visa på oförätter i samhället 
och sprida opinion. Men när 
det var dags för beslut stod de 
utanför, därför valde jag ett 
parti som är aktivt i kommun, 
region och riksdag. Vänster
partiet var det självklara valet 
även om jag inte alltid håller 
med om V politik, men som 
socialist, feminist, antirasist 
med ett starkt miljöengage
mang finns det inget annat 
alternativ.

Steingrimur Jonsson 
De fyra finaste ledorden i 
språket: Rättvisa, solidaritet,  
jämlikhet och jämställdhet.
Dessa är Vänsterpartiets 
ledord. Därför är jag  
vänsterpartist. Med hjärtat 
till vänster i 50 år.

Rebecca Johansson 
Sommaren 2014 mördade 
Israel över 2200 palestinier, 
mer än 500 barn. Jag, min 
mamma & moster gick på 
demonstration mot detta. 
V var det enda närvarande 
riksdagspartiet. Några  
veckor efter gick jag med i 
Ung Vänster.

Patrik Nordqvist 
November 2019 blev jag 
medlem för att vara med i 
ett parti som helt enkelt har 
en rimlig samhällsanalys, 
där man vill förändra för att 
förbättra, för människor, för 
naturen och för helheten.

Nita Lorimer
Jag har varit samhälls
engagerad och arbetat med 
nationella och internationella 
rättvisefrågor sedan tonåren.  
1998 var det valår och 
diskussionen inom Vänster
partiet var i linje med mina 
ståndpunkter.

När gick du med i  
Vänsterpartiet och  
varför?

25 %
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Så få barngrupper, för de minsta barnen, i Lunds förskolor  
uppfyller Skolverkets rekommendationer. För de äldre barnen 
ser det ännu värre ut. Drygt hälften av barngrupperna består 
av 20 barn eller fler.

Angelica Svensson, ledamot i  
kommunfullmäktige

Läge för grön  
omställning
Under 1930talet led USA liksom resten av världen av en 
stor och djup ekonomisk kris. Under president Roosevelts 
ledning besvarade USA krisen med New deal där man med 
hjälp av stora statliga investeringar såg till att människor 
fick jobb, trygghet och framtidstro. 

” Ska vi lyckas med omställ-
ningen till ett grönt hållbart 
samhälle räcker det inte med 
att investera i klimatsmart 
teknik och innovationer vi 
måste även sluta investera 
i det som vi vet förstör vår 
planet.”

Progressiv skatt Den som har stora kapitalvinster ska också betala mer i skatt.  
Sverige behöver inga superrika – vi behöver jämlikhet.  
Vänster partiets förslag om progressiv kapitalskatt ger  
13 miljarder extra till välfärden.

Visst är det möjligt och nu är det dags !

Efter att förhandlingarna mellan  
fackförbund och arbetsgivare kraschat 
har frågan om hur Lagen om Anställ
ningsskydd (LAS) ska förändras åter 
hamnat på regeringens bord.  Ali Esbati, 
arbetsmarknads politiskt ansvarig för 
Vänsterpartiet, kommenterar:

– Att parterna inte lyckats komma överens om för
bättringar för löntagarna, vars trygghet behöver stärkas 
på en rad olika områden, är förstås tråkigt. Vänsterpar
tiet står bakom många av de krav som fackföreningsrö
relsen drivit i förhandlingarna, såsom att sätta stopp för 
omotiverade visstidsanställningar, hyvling och annat i 
dagens lagstiftning som motverkar trygga anställning
ar. Även en starkare akassa och bättre möjligheter till 
omställning hade varit bra. Men i ett läge där arbets
givarna krävt mycket långtgående försämringar av 
anställningstryggheten, stärkta av förslagen i regering
ens LASutredning, är det fullt förståeligt att det gick 
som det gick.

Ciczie Weijdby, vänsterpartist som  
tidigare arbetat fackligt som klubb
ordförande på Ikea i Jönköping,  
och som idag är riksdagsledamot och  
sitter i arbetsmarknadsutskottet,  
håller med:

– Att parterna tvingats förhandla under hot har ju  
betytt att den här förhandlingen varit riggad från  
början. Varför skulle arbetsgivaren förhandla när de  

vet vad de kan få via lagstiftningsförslagen? Skulden 
för den här situationen ligger helt på regeringen. Nu får 
den ta ansvaret för sitt agerande.

Vänsterpartiet har tidigare varit tydliga med att 
man står beredda att försöka fälla regeringen om den 
går fram med LASutredningens förslag. Detta löfte 
återupprepades av Jonas Sjöstedt på en presskonferens 
dagen efter att förhandlingarna bröt samman. Ciczie 
Weidby förtydligar:

– Ja, vi kommer att vara beredda att agera för att 
stoppa vad som skulle vara det mest löntagarfientliga 
lagförslag som någon regering lagt fram på decennier. 
Vi har tydliggjort att vår tolerans för regeringen för
svinner om Löfven inte drar tillbaka LASutredningens 
förslag som avskaffar anställningstryggheten.

Robert Mjörnberg, fackligt aktiv i  
Kommunal Stockholms län, reagerar  
positivt på Vänsterpartiets besked:

– Det är jättebra att vi har ett parti i riksdagen som 

tydligt står på fackföreningsrörelsens sida i den här 
frågan. Det kommer att bli mycket svårt för social
demokraterna att gå vidare med ett förslag som hela 
fackföreningsrörelsen fördömer, och gör man ändå det 
räknar jag med att mitt fackförbund tillsammans med 
andra kommer att ta strid. Vi får se om det behöver gå 
så långt, men också i förhållande till ett sådant scenario 
är Vänsterpartiets stöd viktigt.

Nina Broman Costa, fackligt aktiv i 
Transports avdelning 5, instämmer:

– Nu måste regeringen välja. Om den väljer att ta en 
strid med hela den svenska fackföreningsrörelsen och 
försöker rasera alla löntagares anställningstrygghet 
för att blidka dom nyliberala samarbetspartierna, ja då 
kommer vi att göra motstånd. Och det är jättebra att 
Vänsterpartiet är en allierad i den kampen.     

Gunnar Westin

Vågar regeringen gå vidare  
med ett förslag som hela  
fackföreningsrörelsen fördömer?

Under våren dominerades hela världens nyhetsrap
portering av bristen på skyddsprodukter, läkemedel och 
vårdplatser för mycket svårt sjuka. I Sverige så kunde vi 
se hur dödstalen rusade inom äldreomsorgen.

– Vi betalar nu ett högt pris för att vi allt för länge 
låtit en marknadsideologi, där privata företags rätt till 
höga vinster på våra skattemedel, fått gå före en välfärd 
anpassad efter våra grundläggande mänskliga behov, 
säger Emil Broberg.

Att vi kunde drabbas av en pandemi var ingen över
raskning för den som lyssnat på forskarna de senaste 
åren. De har länge varnat för globala pandemier som 
dessutom skulle kunna vara mycket värre än den vi nu 
drabbas av. Trots detta har ansvariga politiker valt att 
blunda istället för att stärka beredskapen. 

– Den svenska politiska inriktningen från sossarna och 
högerut har varit fast vid idén om att välfärden ska fungera 
som ett privat företag, där man strävar efter så slimmade 

organisationer som möjligt och där problem aldrig före
byggs utan bara löses ”just in time”, fortsätter Emil.

I mitten av 2000-talet konstaterade en statlig utred
ning att Sverige behöver bygga en egen vaccinproduk
tion för att klara av framtida sjukdomar och pandemier. 
När den borgerliga regeringen tillträdde 2006 kastade 
man det i papperskorgen och lät ett privat företag an
svara för beredskapen av vaccinproduktion. En lösning 
som inte bara är sämre utan också betydligt dyrare.

– Vi måste sluta sitta i knät på läkemedelsindustrin 
och ösa våra skattemedel över dem. Vi måste börja 
bygga upp vår egen vaccin och läkemedelsproduktion i 
Sverige, fortsätter Emil.

– Konsekvenserna har vi länge varit medvetna om. 
Men hur brutalt illa det kan gå blottades först när coro
napandemin tog sig in på äldreboendena.

– Det är för jävligt att vi kan ha en äldreomsorg där 
vi genom usla arbetsvillkor gör personal och boende till 

möjliga smittspridare. Ansvaret ligger inte på golvet utan 
hos alla som varit med och fattat beslut om att sänka 
kvalitet och rimliga arbetsvillkor de sista 20–30 åren.

Att skjuta till mer pengar till välfärden på det sätt som 
nu görs är ingen lösning, menar Emil. Det är för små 
plåster på allt för stora sår. För att klara av att bygga en 
välfärd som fungerar för alla så krävs det att man sätter 
människors behov i första rummet.

– Nu är det dags att bygga ett samhälle som baseras 
på vanligt folks behov, avslutar Emil.

– När krisen kommer, blottas samhällets luckor tydligare än annars.  
Den pågående coronapandemin har visat på orimligheten i att organisera  
välfärden efter dagens modell. Det menar Vänsterpartiets gruppledare  
i Sverige kommuner och regioner (SKR) Emil Broberg.

För små plåster på allt för stora sår  

Ali Esbati Ciczie Weijdby Robert Mjörnberg
Nina  

Broman Costa

LAS



partier i första hand, utan för att påverka 
samhället. Tillsammans med arbetarrö
relsen och andra rörelser. 

Men om en rörelse blir väldigt bred, 
frågar jag, riskerar den inte att av-
radikaliseras? Jag hör på den långa 
pausen att varken Jonas eller Nooshi 
tycker att det är en särskilt bra fråga. 

– Jag tycker att vi blivit konkreta 
och jordnära, säger Jonas. Vi är också 
fast förankrade i den svenska vardagen. 
Människor märker att vi inte bara pratar 
om hur det skulle kunna vara, utan även 
om här och nu. Det måste ett modernt 
parti göra. 

– Det är extra radikalt att vara många, 
säger Nooshi enkelt, för då kan man 
genomföra sina radikala förslag. Det är 
ju svårare att göra om man är få. 

– De senaste tio, tjugo åren har vi 
haft tillväxt som inte har skapat jäm
likhet utan gått till de rikaste, fortsätter 
Nooshi. Det är inte hållbart. Det är inte 
ekologiskt hållbart – vi har inte lyck
ats ställa om som vi behöver, som vi 
ser nu när det brinner i Kalifornien till 
exempel. Det är inte heller ekonomiskt 
hållbart. 

– I hela västvärlden går man på devi
sen ”lån i stället för lön”. Vi har mycket 
höga privata skuldsättningar. Vi behöver 
mer jämlikhet och mer välfärd, i stället 
för att bygga konflikt. 

– Det handlar om att påverka hela 
samhällsdebatten, säger Jonas. Att säga 

att vi kan bygga bort bostadsbristen, att 
vi kan ha en välfärd utan vinstintresse, 
skapa trygga jobb, säkra klimatet.

– Vår uppgift är inte bara att lägga 
förslag, utan att påverka debatten och 
stämningarna i samhället. Det är en 
mycket större uppgift än vi haft förut. 
Många partier tystnar inför de högerex
trema idag. 

– Sverige är det land i hela OECD där 
klyftorna växt snabbast, påpekar Nooshi. 
Missnöjet växer i takt med klyftorna. 
När människor ser att de kan förlora sin 
sjukpenning, bli arbetslösa, att det inte 
finns jobb. Då är det viktigt att vi lyckas 
samla människor för bättre trygghet. 

– Det tror jag vi är bra på. Så det finns 
definitivt hopp!

Har coronakrisen skapat en annan 
debatt? Eller gett förutsättningar för 
en annan debatt?

– Man ska veta att de bästa peri
oderna i arbetarrörelsen har kommit 
efter stora kriser, inflikar Jonas. Efter 
1930talskrisen och andra världskriget, 
då byggde man upp sociala reformer. Det 
är en möjlighet – och skyldighet! – för 
oss, inte minst inom klimat men också 
bostäder, kommunikationer, att bygga 
upp dessa. 

– Vi ska sikta på att bli större och 
bredare, att fler ska känna sig hemma 
hos oss, säger Nooshi. Vi måste stärka 
gemenskapen mellan oss och ställa om 
för klimatet!

JONAS SJÖSTEDT
Ålder: 55 år
Kommer från: Umeå
Gör: Ordförande för Vänsterpartiet 
och riksdagsledamot. Ledamot i 
Utrikesnämnden. 
Aktuell: Har avböjt omval som 
partiordförande inför kommande 
Vänsterpartikongressen. 
Vad kommer du att göra framöver?  
Flytta till min familj i Vietnam. Skriva 
mycket och försörja mig på det. Jag 
kommer också att fortsätta vara 
aktiv vänsterpartist, så jag hoppas 
att de sparar ett pass till mig i en 
valstuga till nästa valrörelse. 

NOOSHI DADGOSTAR
Ålder: 35 år
Kommer från: Göteborg
Gör: Vice ordförande, bostadspolitisk 
talesperson för Vänsterpartiet och 
riksdagsledamot. Ledamot i Social-
försäkringsutskottet och Krigsdele-
gationen.
Aktuell: Som kandidat till ordföran-
deposten efter Jonas Sjöstedt.
Berätta något om dig som vi inte 
vet! Jag är väldigt bra på att simma, 
har tävlingssimmat i typ halva mitt 
liv. Jag lovar att jag kan utmana vilket 
kongressombud som helst. 

” Vår uppgift är inte bara att lägga förslag, utan  
att påverka debatten och stämningarna i samhället”

Nooshi om...
… lån i stället för lön
– Den privata skuldsättningen i Sverige är 
extremt hög, för att bostäder kostar så otroligt 
mycket och vi inte har tillräckligt höga löner. 
Väldigt mycket av samhällets resurser går till 
dem som äger kapital, medan lönerna blir en allt 
mindre del av kakan. Den utvecklingen kan leda 
till att missnöjet exploderar. Det kommer att bli 
enorma skillnader. Då går det inte att hålla ihop 
samhället.

Jonas om...
… klimatrörelsen 
– Det som startades av Greta Thunberg utan-
för riksdagen blev snabbt en enorm rörelse, då 
många unga över hela världen blev medvetna 
om miljöproblemen. Det är otroligt hoppfullt! 
Och frågar man klimataktivisterna så är det 
många av dem som anser Vänsterpartiet är det 
parti som de har störst förtroende för. Vi måste 
leva upp till det, att vara klimatrörelsens parti-
politiska röst. 

Nooshi Dadgostar berättar att 
hon blev politiskt aktiv i Gö-
teborg i slutet av 1990-talet, 
för att hon såg hur politikens 

inflytande minskade. 
– Politikens roll för människors 

trygghet hade minskat. Pappa jobbade i 
långvården och de ringde aldrig in några 
vikarier längre, efter de stora nedskär
ningarna. 

– Det har blivit en stark betoning på 
individen och att var och en ska lösa 
sina egna problem. Jag anser att det är 
vi tillsammans som kan förändra och 
förbättra samhället. 

– Jag har varit aktiv sedan 1970talet, 
berättar Jonas Sjöstedt. För mig är politik 
mycket mer än partipolitiken. Man kan 
inte reducera politiken till bara kom

munfullmäktige och riksdagen. Jag var 
även med i elevrörelsen och under 1980 i 
Folkkampanjen mot kärnkraft. 

– Det är rörelserna som kan förändra 
samhället. 

Båda är överens om att själva de-
batten i samhället måste förändras, 
för att skapa en motvikt mot dagens 
individfixering. 

– Vi lever i en tid då starka krafter 
inriktar sig på människors rädsla, säger 
Jonas. Men vårt budskap är att vi kan 
göra saker tillsammans, mot rasism, mot 
privata lösningar och så vidare. 

– Jag kan inte se någon annan politisk 
kraft som kan göra det idag. Och som 
menar allvar! Som tycker samma sak den 
andra maj som på första maj. Jag tror 

också det är orsaken till att vi växer.
– Den ekonomiska utvecklingen har 

gynnat dem som har mest, och skapat 
enorma inkomstskillnader, säger Nooshi. 
Det riskerar att skada Vänsterpartiet ge
nom att människor vänder sig bort från 
samhörigheten med samhället. Köper 
egna sjukförsäkringar, skapar bostads
områden med stängsel och vakter eller 
helt enkelt ägnar sig åt kriminalitet. 

– Det samhälle vi behöver återupprätta 
är genom en bred välfärd tillsammans. 
Jag tror det är ett budskap som många 
vill ha! Många är besvikna över inkomst
skillnaderna som vi fått. Många känner 
ett så stort missnöje att de börjar rösta på 
högerextrema partier – det måste vi vända 
för annars får vi stora problem. 

När jag frågar om relationen till 
sossarna så är det tydligt att varken 
Jonas eller Nooshi vill dröja sig kvar 
vid ämnet. Men jag envisas lite, för 
många vänsterväljare jag känner är 
hög intresserade av just den frågan.

– Det finns en sorts myt om att S är 
något annat än det de gör, säger Jonas, 
men det är de inte. Det man ser är det 
som finns. 

– Det finns jättemånga bra sossar, 
men deras parti är vad det är. Då måste 
vi växa och påverka. Inte hoppas att de 
ska vara något de inte är. 

– Jag håller med, säger Nooshi.  
Jag tycker kanske att vi som parti länge 
har varit väldigt upptagna av S. Det 
 är dags att släppa det. 

– Vi finns inte för att påverka andra 

Stockholm är höstgrått och ligger i corona- 
vila, ganska olik den hektiska stad som den 
brukar vara. Jag ska få en pratstund med 
Vänsterpartiets viktigaste ansikten – ja kanske 
svensk politiks viktigaste nunor, både idag 
och lång tid framåt. 

Text: Lena Malmberg 
Foto: Daniel Melin

Människor är besvikna över ökade  
klyftor och oroliga för klimatet.  
Vänsterpartiets budskap och lösningar 
behövs, menar Jonas Sjöstedt och  
Nooshi Dadgostar. 

Jonas & Nooshi
Välfärd går  
före skatte
sänkningar!
Hur svårt ska det vara?  
Välfärden går på knäna – vi kan 
se det varje dag i våra skolor, 
på våra sjukhus och i äldre
omsorgen. De rika köper sig 
gräddfiler och privata lösningar 
– resten av oss blir lämnade 
kvar. Många med låga löner 
och taskig arbetsmiljö. 

Istället för att storsatsa på väl
färden väljer Socialdemokraterna 
och Miljöpartiet i regeringen att 
samarbeta med borgerliga partier, 
att satsa närmare 17 miljarder på 
att sänka skatten för de rikaste och 
ytterligare 6 miljarder i RUTbidrag 
för de redan övergödda på Öster
malm, Djursholm, Danderyd....

Dessutom 9 miljarder i sänkta 
arbetsgivaravgifter som går rakt 
ner i fickorna på redan rika ICA 
handlare och ägare till Sveriges 
hamburgerkedjor. Politik för de 
redan rika gör inte Sverige bättre.

Priset betalas av alla välfärds
arbetare som måste jobba hårdare. 
Men också alla oss med barn i 
skolan, mormor i äldrevården och 
en pappa som får vänta på vård.

Det är en skev ekonomi  
som leder till ökade klyftor.  
Vänsterpartiet satsar på  
jämlikhet istället.

1. Rättvist skattesystem  
där låg och medelinkomstta
gare får sänkta skatter samti
digt som en miljonärsskatt och 
en bankskatt införs, RUTav
draget avskaffas och ränteav
dragen sänks.

2. Satsa på äldreomsor
gen, på våra skolor och 
på sjukvården.  
Det räcker inte med applåder 
för välfärdens hjältar. Välfär
den behöver minst 65 miljar
der så att personalen får fler 
arbetskamrater, höjda löner 
och bättre arbetsvillkor.

3. Fossilfritt Sverige 
med nollutsläpp till 2040. En 
grön statlig investeringsbank 
för gröna investeringar till låg 
ränta behöver skapas om vår 
planet ska överleva.

Det är inte så svårt.  
Nu är det dags  
för vänsterpolitik.
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Sjöstedt har  

avböjt omval och  

kommer att sluta som 

ordförande vid  

Vänsterpartiets kongress 

senare i höst. Dadgostar 

är den som väntas  

ta över.



Krönika

Lund behöver 
fler billiga  
hyresrätter
Det är en tuff mandatperiod för oss  
lundabor som bor i hyresrätt. Hängande 
över oss har vi det ständiga hotet om att 
regeringen tillsammans med Centerpartiet 
och Liberalerna är överens om att införa 
marknadshyror. Marknadshyror skulle 
resultera i stora hyreshöjningar utan att 
det leder till att det byggs fler lägenheter. 
Riktigt usel jämlikhetspolitik som alla, för
utom fastighetsägare som ifall förslaget 
blir verklighet kan se sina vinster öka med 
27 miljarder, förlorar på. 

Lokalt i Lund har Lunds högerstyre bestående av 
den gamla borgerliga Alliansen plus Förnya Lund 
tillsammans med Miljöpartiet enats om att alla 
hyresgäster i vårt allmännyttiga bostadsbolag, 
LKF, ska bidra med mer pengar till Lunds välfärd 
än alla andra lundabor. Dessa partier är överens 
om att varje år plocka ut 30 miljoner ur LKF, en 
summa som motsvarar ungefär 3000 kronor per 
hushåll och år. 

Vänsterpartiet vill istället att dessa pengar 
ska användas till att bygga fler lägenheter med 
rimliga hyror och till att renovera de lägenheter 
där det finns behov av detta utan att det sker stora 
hyreshöjningar. För syftet med allmännyttiga 
bostadsbolag är att se till att människor har bra 
bostäder till rimliga hyror att bosätta sig i och 
inte att rädda resultatet i borgerliga budgetförslag. 
Vänsterpartiet gör hellre en mindre skattehöjning 
som betalas av alla lundabor än att dubbelbeskatta 
bara LKF:s hyresgäster. 

Coronapandemin har slagit hårt mot många 
människors ekonomi. Bostadsrättsinnehavare och 
villaägare har redan fått lättnader för amortering
ar, men hyresgäster har inte fått några lättnader 
alls. Vänsterpartiet nationellt har föreslagit 
möjlighet till hyresrabatt för drabbade, vilket 
inte har stötts av något annat parti. I Lund har 
vi föreslagit att LKF ska frysa hyrorna och inga 
hyreshöjningar ska genomföras nästa år. 

Jesper Sahlén – 
ledamot i kommunfullmäktige

Bli medlem  
– du också! ☞

Vänsterpartiet Lund

Helena Falk är ledamot för Vänsterpartiet i 
både Lunds kommunstyrelse och i kom
munfullmäktige. Vi slår oss ner för att 
prata om att den svenska skolan blir allt 
mer ojämlik och att föräldrarnas utbild
ningsbakgrund spelar allt större roll för 
hur det går i skolan. 

Vilka reformer vill Vänsterpartiet se för att skapa 
en jämlik skola i världsklass?

– Skolan kan inte bli jämlik med ett fritt skolval 
och privata vinstdrivna företag som kan etablera sig 
inom skolan. Det har vi sett ganska tydligt och det 
finns mycket forskning som pekar på det. Därför dri
ver Vänsterpartiet på nationell nivå att vi ska förstat
liga skolan och att vi ska förbjuda vinster i välfärden, 
säger Helena Falk. 

Vänsterpartiet har under längre tid arbetat för min
dre barngrupper i förskolan både i Lunds kommun 
och nationellt. 

– När det gäller de mindre barnen tror vi att det 
är väldigt viktigt med mindre barngrupper i försko
lan så som Skolverket rekommenderar. Med mindre 
barngrupper skapas möjligheter för att alla barn ska 
bli hörda, sedda, bekräftade och uppmärksammade 
utifrån sina förutsättningar. Det går då att upptäcka 
barn som är i behov av extra stöd mycket tidigare, 
säger Helena Falk. 

Mindre än var fjärde barngrupp i Lunds kommun 
uppfyller Skolverkets rekommendationer. Lunds hö
gerstyre har, trots Förnya Lunds vallöfte om mindre 
barngrupper, varit eniga i sitt ointresse av att skjuta 
till pengar för att minska barngruppernas storlek. 

En annan viktig aspekt för att bygga en jämlik 
skola i världsklass är att sätta stopp för de nedskär
ningar som gång på gång har drabbat skolan under 
de senaste decennierna. Lunds högerstyre har under 
2020 genomfört de största nedskärningarna i skolan i 
Lunds historia. 

Helena Falk menar att nedskärningarna får stora 
negativa konsekvenser.

– Det blir större klasser där läraren får sämre 
förutsättningar att se alla elevernas behov och mycket 
mindre tid över att kommunicera med föräldrar och 
elever. Man drar ner på den personal utöver lärarna 
som finns runt om eleverna och som ska möjliggöra 
att de kommer ut med bra resultat och bra självförtro
ende och god självkänsla. 

Lunds kommun har ett beräknat överskott på 300 

miljoner under 2020. Det stora överskottet har till viss 
del uppstått på grund av att Lunds högerstyre har pri
oriterat stora budgetöverskott framför Lunds välfärd.

– Det som har tillkommit och som gör att vi ham
nar på en så hisnande summa som 300 miljoner är 
statsbidrag som vi faktiskt har känt till ska komma. 
Statsbidragen är kompensation för de utmaningar som 
välfärden har haft under Coronapandemin som har 
pågått under nästan hela det här året och som tyvärr 
verkar fortsätta ett tag till, säger Helena Falk.

Vänsterpartiet Lund menar att meningen med stats

bidragen inte är att Lunds kommun ska bygga upp ett 
historiskt stort överskott utan att pengarna ska göra 
nytta i välfärden. 

– Delar av välfärden har varit oerhört pressad 
under året. Vi har lärare som behövt sätta sig in i helt 
nya arbetssätt för att undervisa på distans. Vi har 
äldreomsorgen som har fått jobba väldigt hårt för att 
upprätthålla en välfungerande verksamhet och för att 
arbeta säkert, både utifrån arbetsmiljö och för brukar
na. Det här är verksamheter som är pressade också av 
nedskärningar som har genomförts tidigare. Vi tycker 
att statsbidragen ska komma ut till verksamheterna så 
fort som möjligt så att de kan göra nytta där dem ska 
vara säger Helena Falk. 

Vänsterpartiet har nu lagt ett förslag som innebär 
att stora delar av överskottet kommer ut till Lund väl
färd och kommer arbeta för att detta blir startskottet 
för en välfärd som utvecklas istället för att nedmon
teras. 

Skolorna i Lund 
måste ge alla 
samma chans

Hemsida: http://lund.vansterpartiet.se
Mail: info@lundavanstern.se
Telefon: 0762-10 03 43

Bli medlem:
http://lund.vansterpartiet.se/bli-medlem
Facebook: Vänsterpartiet Lund

” För syftet med allmännyttiga 
bostadsbolag är att se till att 
människor har bra bostäder till 
rimliga hyror att bosätta sig i 
och inte att rädda resultatet i 
borger liga budgetförslag.”

Så många legitimerade sjuksköterskor finns som idag jobbar i 
andra yrken än vården. Vänsterpartiet vill ge dem laglig rätt att 
ta tjänstledigt för att kunna göra en insats så att fler vårdplatser 
kan öppnas omedelbart.

12 000  
sjuksköterskor

Sara Granér är konstnär, mest känd för sina serier 
och bilder. Hon rör sig fritt och inte sällan egensin
nigt mellan berättelsen och bilden, mellan poesin och 
samhällsanalysen. Nu senast med en bok med 140 
ordvitsar, som ”Nöden har inget leg” och ”Kratta åt 
eländet”. Parafraser som en del vill kalla det.

– Det är samma med bilder som med ord. En får 
ofta leta länge i huvudet för att hitta rätt. 

Sara är politisk hela tiden som vi samtalar. Och hela 
tiden nära verkligheten. Hon beskriver den senaste 
boken ”Allas lika mellan gärde” som en bok om ”det 
där gnaget” som infinner sig när en tänker på hur löst 
i kanterna som allt blivit.

– Jag tänker mycket på det instabila. Fler och mer 
lås och larm och poliser. Tryggheten som högern lagt 
beslag på som uttryck.

– Vår osäkerhet och längtan efter ordning och reda. 
Även vi i vänstern vill ju ha det men när vi pratar om 
det så kallas det flummigt. Är det nåt som är flummigt 
så är det ju kapitalismen.

Sara berättar om ett avsnitt av podden ”Krull & kri-
minell”, om vad som är billigt och vad som är dyrt.

– Nån ekonom hade räknat ut vad kriminella kostar, 
det är ju enorma summor i deras brottsliga verksam

het och jämfört vad de kostar att sätta i fängelse. 
– Sluta säg att nåt är dyrt när det är billigt.

Såklart handlar en del av samtalet om kultur och 
det som Sara kallar mystifieringen av konstnärlig 
verksamhet.

– Folk är faktiskt intresserade av estetik. Det 
märks nu under coronapandemin. Massor av 
människor gör om sina hem och sina balkonger. Nu 
kommer det ut.

– Nu ser vi vad som händer när estetiska ämnen 
tas bort i skolan.

Sara vill starta diskussioner med sitt arbete. Att 
hitta rim och parafraser är ett sätt, som att civili
sation rimmar på champinjon. Och att ändra ändra 
våra vanliga uttryck så att det blir nåt helt annat, som 
”Ordning och leda”. 

– Konstnärslivet är svinhärligt. Men ibland ensamt 
och segt och jag får ont i ögonen. Men jag måste 
också betala hyran varje månad. 

– Jag gör saker om allt möjligt. Så länge där ingår 
politik.

Mats Billberg Johansson

” Kratta åt eländet”
– Det behövs en vuxen i det ekonomis
ka rummet. Dom som styr är ju som 
barn, dom ser bara kortsiktigt och inte 
alla konsekvenser. 

Sara Granér Sara Granér är konst
nären som alltid är politisk. Genom sin 
konst vill hon förändra samhället. Hon 
är vänster men inte partimedlem. 

76




